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متن پرسش

سلام علیکم معذرت میخوام از محضر استاد واقعا حوزه علمیه به چه درد میخوره آیا خوب شدن فقط

تو حوزه امکان داره؟ خیلی از طلبه ها هستند که خوب نیستن هیچ، علنا کارهای اشتباه زیادی هم

میکنن. خیلی از غیر طلبه ها هم مثل رجبعلی خیاط و شیخ جعفر مجتهدی با اینکه درس حوزه

نخواندند در معنویت خیلی جلوتر از طلاب هستند و گاهی سوالات علمی رو هم جواب می دادند. اگر

با ذکر گفتن و ترک گناه میشه علم بدست آورد پس حوزه به چه دردی میخوره. بعضی ها هم با نیت

سربازی امام زمان و... به حوزه می آیند و می بینند که در حوزه شوخی هایی می شود که اگر مردم

بیرون اینها رو ببینند تعجب می کنند. این طلبه مبتدی هم کلا از حوزه زده می شود و به طلبه ها

بدبین می شود.

متن پاسخ

باسمه تعالی: سلام علیکم: هرکس هرجا بخواهد میتواند خوب شود و اگر کسی بخواهد با جدیت

تمام مسیر الهی را طی کند، در حوزه زمینهی این کار برایش بهتر فراهم است. در نتیجه به جای

رجبعلی خیاطشدن، علامهی طباطبایی میشود. مگر خودِ رجبعلی خیاط مقلد آیت االله بروجردی

نبودند؟ اینکه مرحوم قاضی میفرمایند سالک باید ابتدا مجتهد شود تا بتواند درست سلوک کند؛
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